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Seisukohad Konsu küla Laagri maaüksuse detailplaneeringu  
avalikul väljapanekul esitatud ettepanekute ja arvamuste kohta 
 
Avaliku väljapaneku toimumise aeg: 03.05-01.06.2021 
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Arvamuse 
esitaja ja 
kuupäev 

Arvamuse/ettepaneku sisu Seisukoht esitatud arvamuse/ettepaneku 
osas 

Ilja Kalatšjov 
24.05.2021 
Krundi POS 10 
omanik 
 

Saadan Teile minu vastuväite detailplaneeringule Konsu küla, Laagri „Rakett“. 
Kahjuks mina pole nõus viimane versiooniga detailplaneeringuga. 
1. Tänaseks mina pole nõus ehitada reoveepuhasti (Pos 22) sellepärast et:  
a). olemasolev kan.torud praktiliselt lammutatud ja ei ole võimalus kasutada. 
b). Uued kan.torud ei ole võimalus paigaldada sellepärast et territooriumil 
kasvavad nii palju puud ja ei saa teostada suur kaevutööd. 
c). Ma ei ole nõus ehitada need reoveepuhasti oma raha eest (need kuulud minul ei 
ole planeeritav) 
d). Viimasel koosolekul me otsime variant et kõikidele sobib - variant paigalda 
igale majale oma kinnitus mahuti ja utiliseerima oma jäätmeid Fekaalivedu 
firmaga. 
  
Mina (Pos 10 plaanil) planeerin kasutada minu kinnistu nagu suvila ja palun lubada 
minule kasutada kinnitus mahuti. 

Arvesse võetud. 
Kui hooned on kasutusel suvilatena siis lubada 
kanalisatsioonilahendusena kasutada kinniseid 
kogumismahuteid. Korrigeerida seletuskirja 
tingimusega, et lubatud ehitada suvilaid ja 
määrata sihtotstarbeks hooajalise kasutusega 
elamumaa. 
Kajastada perspektiivse alternatiivina võimalus 
rajada ühine reoveepuhasti juhuks, kui suvilad 
soovitakse ümberehitada elamuteks ning asuda 
sinna alaliselt elama. 

2. Piirded 
Mina pole nõus et ei ole lubatud ehitaja piirded omal territooriumil. Mul on suur 
koer ja seda ei ole ohutus et ei saa ehitada väike piirdeaia. Soovin lubada ehitada 
väike piirdeaia omal territooriumil. 

Arvesse võetud. 
Lubada ehitada läbipaistvaid piirdeaedasid. 

Tatjana 
Gerassimova 
Dmitri 
Gerassimov 
27.05.2021 

Oleme Laagri kinnistu mõttelise osa (22901:003:0108?) ja DP Põhijoonisel Pos.6 
omanikud, Tatjana Gerassimova ja Dmitri Gerassimov. 
Meie arvamus on selline, et me ei ole nõus mitme punktidega Detail Planeeringus. 
1. Sügisel 2020 koosolekus läbivaatamisel ei olnud näidatud ega 
kooskõlastatud meie maatükil servituudid vee- ja kanalisatsiooni 

Arvesse võetud. 
Korrigeerida tehnovõrkude lahendust. Määrata 
servituudid olemasolevatele torustikele. 
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Krundi POS 6 
omanikud 
 

kommunikatsiooni trasside paigaldamiseks. Palume läbivaatama ja moodustama 
neid teises kohas. 
2. Punkt 4.2 Piirded. Ei ole arusaadav, miks on kogu planeeringuala võimalik 
näidatud tingimustega piirded rajama, aga on keelatud siseste piirdeaedade 
rajamine. Elame siin juba 3 aastat (ka elukoht on siin registreeritud) ja teistele 
võõras inimestele on avalik sisenemine kogu territooriumile, inimesed saavad aru, 
et ei tohi sissetulema ainult kui piirded on rajatud – sõnadega ei saa nendega 
kokkuleppida. Meil on rajatud aed tingimustel, mis olnud sätestatud – läbipaistev 
ja mitte kõrgem kui 1,5m. Juhul kui me ootame aega, kui huvitatud isik paigaldab 
kogu planeeringuala ümber, läbib mitte üks aasta. Ka meil on koer, ja sätestatud 
reeglite järgi, loomade pidamine Alutaguse valla pidamise eeskirja alusel Punkt 
3.1 lubatud ainult kinnisel territooriumil. 

Arvesse võetud. 
Määrata seletuskirjas piirdeaedade rajamise 
tingimused – lubada läbipaistvate piirdeaedade 
rajamine kruntide piiridele. 

3. Punkt 9.3 Veevarustus. Vett joogiveeks kasutamise või joogivee tootmise 
eesmärgil on vajaks eelnevalt kontrollida, kuna olemasoleva puurkaevu seis 
näitab, et selle võimalik kasutada ainult tehnilist vett võtmiseks. Ma ei usu, et 
huvitatud isiku abil ja kaasomanikute, kui füüsilise ning finants jõuga abil jõuame 
ühisveevarustussüsteemi väljaehitama. Mitu aastat tagasi Keskkonnaameti 
esindajast oli kättesaadud positiivne vastus, et igal katastriüksusel on võimalik 
väljaehitama tavaline kaev. Siis on meie arvamus, et ei pea sundima kõik 
planeeringu krundid liituma veevarustus süsteemiga. Kes soovib - ta ehitab 
kaevu, kes soovib ühisveevärgiga liituma, siis ta ehitab torud puurkaevust 
vastavalt plaanile. 

Ettepanek ei ole põhjendatud. 
Uute puurkaevude rajamisega suureneb 
põhjavee potentsiaalne reostusoht. Tegemist on 
tihedalt asustatud rahvuspargi territooriumil 
asuva piirkonnaga, kus vesi ja kanalisatsioon 
tuleb lahendada tervele piirkonnale. Juba 
varasemalt on olemasolevate hoonete 
veetarbimine toimunud ühise puurkaevu baasil.  
Olemasoleva puurkaevu osas tuleb teha selgeks 
olemasoleva puurkaevu seisukord, see vajadusel 
rekonstrueerida või paigaldada 
puhastusseadmed. Puurkaevu haldab puurkaevu 
omanik.  

4. Punkt 9.4 Kanalisatsioon. Ei ole arusaadav, miks 5 aastat jooksul 
Keskkonnaamet ei andnud kooskõlastusi ega luba paigaldada meie kaitsevööndis 
biopuhastit (me ise mitu korda pöördusime palvega), aga siin DPs on 
kooskõlastatud. Sama jutt nagu veega, rohkem küsimusi kui vastuseid. Kes ehitab 
maa-alust reovee BIOpuhastit, selle jaoks hoone, ühiskanalisatsioonitrassid, 
liitumiskaevud, väljalasketoru trassi, kes hooldab ja vastutab selle korrektse 
toimimise eest.... Selle eelnev eelarve on üsna kallis. Maaüksuste omanikud on 

Arvesse võetud. 
Loa puhasti või kogumismahuti rajamiseks 
annab kohalik omavalitsus, mitte 
Keskkonnaamet. Keskkonnaamet kooskõlastab 
kaitsealal toimuvad tegevused. 
Detailplaneeringulahenduse kohaselt on 
tegemist ühise puhastiga, millega lahendatakse 
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kohustatud liituma ühiskanalisatsiooniga -  Jah, on mõistlik selle nõuda juhul, kui 
see on juba ehitatud, aga kui me ei tea mis ajal see oleks tõenäoliselt elluviidav, 
siis peame võtta arvesse ka võimalust krundil suletud mahutit ehitama 
(Keskkonnaamet ka pole vastu) ja iga maaomanik, kus on see paigaldatud 
vastutab selle tühjenduse äraveo ise. 
 
Kui ostsime siin enda elamiseks maatükki (7 aastat tagasi), müüja ja valla 
esindajad lubasid aidata kõikides küsimustes, aga praegu DP-ga on tulevad 
rohkem raskusi. Oleme nõus liitumiseks trassidega, kui vald aitab nende 
elluviimisega, aga kui on tingimused nii rahastamisega rasked, meile on 
eelistatum ja kasulikum väljaehitada isiklikuid, sõltumatud teisest 
kaasomanikutest vahendeid (kaev ning mahuti), sest arvatavasti DP huvitatud isik 
ei oleks võimeline tingimusi elluviima. 

terve ala reoveekäsitlus. Tegemist kompaktselt 
ja tihedalt asustatud alaga, immutamine ei ole 
võimalik igal kinnistul eraldi ei ole võimalik. 
Keskkonnaamet ei ole saanud ka kooskõlastada 
kanalisatsioonilahendust, kui detailplaneering 
on koostamisel ja lahendust pole kehtestatud. 
 
Üldjuhul ehitab detailplaneeringuga kavandatud 
ühised tehnovõrgud välja arendaja. Vald ei 
kanna eraisiku arenduste eest kantavaid kulusid. 
Kui arendaja on müünud krundid maha enne 
detailplaneeringu kehtestamist ja võrkude 
väljaehitamist siis on see maaomanike ja 
arendaja risk.  
Detailplaneering algatati 20.06.2026 aastal 
Illuka Vallavolikogu poolt. Detailplaneeringu 
koostamisega oli võimalik alustada kohe peale 
algatamist. 

Julia Tavberidze 
02.06.2021 

С очистными за свои средства не согласны Arvesse võetud.  
Kui hooned on kasutusel suvilatena siis lubada 
kanalisatsioonilahendusena kasutada kinniseid 
kogumismahuteid. Korrigeerida seletuskirja 
tingimusega, et lubatud ehitada suvilaid ja 
määrata sihtotstarbeks hooajalise kasutusega 
elamumaa. 
Kajastada perspektiivse alternatiivina võimalus 
rajada ühine reoveepuhasti juhuks, kui suvilad 
soovitakse ümber ehitada elamuteks ning asuda 
sinna alaliselt elama. 

 


